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رویداد

 ۸۰پارکینگ در سطح
شهر مهران آماده شده است 

با توجه به افزایش تعداد زائــران در اربعین 
امســال، تمهیــدات لازم در رابطه بــا ایجاد 
پارکینگ های متعدد در ســطح شهر مهران 
اندیشیده شــده که در این راستا تاکنون 80 
پارکینگ در ســطح شــهر مهران آماده شده 
اســت. نورالله دلخواه، مدیرکل پایانه ها و امور 
حمل ونقل استان ایلام با اعلام این خبر گفته: 
»تاکنون بیش از ۷۰ درصد ظرفیت پارکینگ 
اربعین شهر مهران پرشده که این رقم درحال 

افزایش است.«
او همچنین از زائران خواسته از پارک خودرو 
در معابر و خیابان های شهر مهران خودداری و به 
جهت پارک خودرو، خود حتما از پارکینگ های 
تعبیه شــده و دارای مجوز و تجهیزات ایمنی 
استفاده کنند »قیمت مصوب کرایه پارکینگ 
اربعین در مرز مهران برای کل روزهای توقف 
خودرو در پارکینگ  ۵۰هزار تومان بوده  و این 

زمان بین ۱۰ تا ۱۵ شبانه روز است.«
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رسانه های دیگر
یکماهازصدورحکممیگذردوتخریبشروعنشده

حکم حسینیه سعادت آباد اجرا می شود؟
دیروز وزیر راه وشهرسازی در نشست خبری اش از لازم الاجرابودن حکم پرونده 
موسوم به »حسینیه سعادت آباد« خبر داد و با این حرف یکی از پرونده های عجیب 
و غریب زمین خواری ســال های اخیر را دوباره داغ کرد. برای خیلی از کسانی که 
توییت ها و واکنش هایی را به حرف وزیر می دیدند، این سوال به وجود می آمد که 
اصلا ماجرای این پرونده چیست؟ سوالی که چندان هم عجیب نیست، چون پرونده 
این زمین خواری به دلیل همزمان شدن رسیدگی به آن با پرونده های پرسروصداتر 

کمتر رسانه ای شد اما این چیزی از اهمیت آن کم نمی کند.
ماجرا به  سال 86 برمی گردد؛ وقتی بنا بر گفته حسین معصوم، رئیس کارگروه 
راه وشهرسازی، افرادی با محوریت یکی از نمایندگان مجلس زمین سه هزار متری 
دولتی را به قصد ساخت حسینیه گرفتند اما حسینیه نساختند، زمین را فروختند 
و رفتند. البته اعضای هیأت بنی فاطمه ســعادت آباد مدعی هستند ابتدا قرار بود 
زمین برای ساخت حسینیه به هیأت آنها داده شود، اما یک وقفه کوتاه در پیگیری 
موضوع همانا و واگذاری زمین به نماینده مجلس و دوستانش همان. حالا اعضای 
هیأت بنی فاطمه می گویند که به جای این زمین مجبور هستند هیأت عزاداری امام 

حسین)ع( را در پارکی نزدیک همان زمین برپا کنند.
از طرف دیگر فرد یا افرادی که زمین را  سال 1386 خریداری کرده اند،  سال 1392 
از شهرداری منطقه 2 تهران مجوز ساخت مجتمع مسکونی گرفته اند و حالا دو قطعه 
از سه قطعه را تا حدود 70 درصد و یک قطعه را تا حدود 30 درصد پیش برده اند؛ اما 
پس از کش وقوس های فراوان و شکایت مدعی العموم، اخیرا رأی نهایی دادگاه مبنی 
بر ابطال سند، ابطال قرارداد، خلع ید از پلاک ثبتی و قلع وقمع بنای سه هزار متری 

سعادت آباد، موسوم به حسینیه سعادت آباد صادر شده است.
در واقع  ســال 1396 با ورود معاون دادستان کل کشور در حقوق عامه، توجه ها 
به برج سعادت آباد جلب شد. با دستور وزیر سابق راه وشهرسازی در شورای حفظ 

حقوق بیت المال ماجرا را پیگیری و نهایتا رأی قلع وقمع را صادر کردند.
حسین معصوم، مشاور حقوقی ســابق وزیر راه وشهرسازی و مسئول پیگیری، 
با تأکید بر این که ساخت وســاز با هر کاربــری دیگر در این اراضی بــرای وزارت 
راه وشهرسازی امکان فسخ قرارداد را فراهم می کند، به این ماجرا ورود کرد و گفت: 
»در این مدت هرچه بیشتر اقدامات قانونی برای مهار این تخلف انجام شد، مالکان با 
جدیت بیشتر ساخت وساز را دنبال کردند. همچنین طبق حکم دادگاه هر آن چه در 
این پروژه اتفاق افتاده، باید به وضع اول بازگردانده و تمامی روند ساخت در این پروژه 

قلع وقمع شود.  امیدواریم وزارت راه وشهرسازی هرچه سریع تر حکم را اجرا کند.«
رئیس پیشــین کارگروه راه وشهرسازی همان موقع که شــاهد بی توجهی به 
پیگیری های قضائی بود، گفت: »اگر به حکم دادگاه بی توجهی شود، سنگ روی 
سنگ بند نخواهد شد. باید از مالکان بپرسیم از چه کسانی چک سفیدامضا دارند که 

پروژه را جلوی چشم شهروندان و مسئولان تا این مرحله رسانده اند؟«
در نهایت با وجود جدیت سازنده ها دادگاه در پاسخ به تجدیدنظرخواهی اداره کل 
راه وشهرسازی استان تهران به دادنامه شماره 1521-97 مورخ 1397/10/30 اعلام 

کرده بنا بر 6 دلیل، قلع وقمع باید صورت گیرد و زمین به مالکیت دولت برگردد.
در بخشی از این حکم آمده است: »قرارداد واگذاری به قطعه زمین از طرف سازمان 
و مسکن و شهرسازی استان تهران در اجرای قانون زمین شهری و آیین نامه اجرایی 
آن و مبتنی بر آن منعقد شــده و براساس قانون زمین شهری واگذاری زمین برای 
تأمین مسکن و تأسیســات عمومی و خدمات عمومی صورت می گیرد و تعریف 
مجزایی برای واگذاری زمین برای مصارف غیر از موارد گفته شــده به عمل نیامده 
است و تفکیک و فروش توسط وزارت مسکن و شهرسازی تنها به افراد واجد شرایط 
دریافت زمین جهت مسکن یا اجرای طرح های ساختمان سازی مسکونی صورت 
می گیرد و واگذاری زمین نیز تنها به اشخاص واجد شــرایط موصوف در قانون و 
آیین نامه آن صورت قانونی به خود می گیرد و درصورتی که واگذارشونده اوصاف و 
شرایط قانونی انتقال زمین را نداشته باشد، اثری بر آن انتقال از حیث اعتبار قانونی 
حاکم نخواهد بود و با عنایت به این که موسســه خیریه از اوصاف و شرایط انتقال 
تعریف شده در قانون و آیین نامه اجرایی قانونی زمین شهری برخوردار نیست، لذا 
واگذاری به موسسه یادشده برخلاف اهداف قانونی، نص صریح آن و فلسفه تقنینی 

وضع قانون می باشد.«

پشت پرده

شــهروند| گزارش اخیر مرکز آمار ایران از اشتغال و بیکاری 
نیروی کار فرق بزرگی با گزارش های سابقش دارد. در این گزارش 
طرح آمارگیری نیروی کار به جای جمعیت 10 سال به بالا، برای 
جمعیت 15 سال به بالا تهیه شده است و به این ترتیب افراد کمتر 
از 15 سال در این آمارگیری افراد نامناسب برای کار عنوان شده اند. 
این در حالی است که بر اســاس ماده 79 قانون کار ایران، حداقل 
سن اشــتغال به کار در کارگاه های مشمول قانون کار هم 15 سال 
تمام است. آن طور که ایلنا می نویســد، مرکز آمار اعلام کرده در 
این فصل بیکاری 1.8 درصد کمتر شــده و به  طورکلی بیکاری در 
نیمه اول امسال 1.5 درصد کاهش داشته است. با توجه به این که 
شرایط اقتصادی و فشار تحریم ها رشــد اقتصادی را در  سال 97 
منفی کرده و پیش بینی می شــود  ســال 98 نیز رشد اقتصادی 
منفی باشــد، کاهش نرخ بیکاری عجیب به نظر می رسد؛ آن قدر 
که برخی از دســتکاری آمــار حرف می زنند اما ماجــرا به همان 
محاسبه نرخ بیکاری در بین جمعیت 15 تا 65  سال برمی گردد، 
اتفاقی که می تواند هم خوب و هم بد تلقی شــود. نکته منفی آن 
کاهش صوری نرخ بیکاری است و نکته مثبت آن هم خارج کردن 
افراد 10 تا 15 ســاله از دایره افراد فعال در حوزه کار و نزدیکی به 

استاندارد های جهانی در زمینه منع کار کودکان است.
در بخشی از گزارش مرکز آمار آمده که »سازمان بین المللی کار 
سن استانداردی را برای بررسی وضع بازار کار کشورها توصیه نکرده 
و در این خصوص دست کشــورها را باز گذاشته است تا با توجه به 
شــرایط بومی و مقررات داخلی آن را تعیین کنند. در کشورهای 
جهان نیز ســن مذکور 10، 12، 15 و 16  سال در نظر گرفته شده 
است؛ اما در سال های اخیر با توجه به تحولات اجتماعی، فرهنگی 
و اقتصادی صورت گرفته و ارزیابی های به عمل آمده بســیاری از 
کشورها حداقل سن بررسی شــاخص های کلیدی بازار کار را 15 
 ســال در نظر گرفته اند -کشورهایی که شــاخص های بازار کار را 
15 سال و بیشتر اطلاع رســانی می کنند، عبارتند از   استرالیا 15 
سال، انگلستان 16 سال، نیوزلند 15 سال، چین 16 سال، آمریکا 

16 سال، ترکیه 15 سال، مصر 15 سال. 
این تغییــر در حالــی رخ می دهد کــه زهرا کریمی، اســتاد 
دانشگاه و کارشناس حوزه کار، به »شهروند« می گوید همه ساله 
آمارهای مرکز آمار به دو شــکل ارایه می شده »یک مدل براساس 
نرخ بیکاری بالای 10ســال و مدل دیگر براســاس نرخ بیکاری 
بالای 15 ســال بوده اســت. اما ماجرا اینجاســت که براســاس 
آمارهای بین المللی که مورد تأیید نهادهای جهانی اســت، سن 
 بالای 15  ســال اهمیت دارد و آن را جزو آمار بیکاری و اشــتغال 

به حساب می آورند«. 
او می گوید که ما در ایران و براساس آمارهای موجود 300 هزار 
نیروی کار بالای 10 ســال داریــم و البته از تعــدادی از اینها هم 
بی خبریم. »واقعیت این است و نمی توان از واقعیت چشم پوشید. 
علاوه بر آن جمعیت فعال ما 25 میلیون نفر است که در این میان 
وجود آمار درباره افراد فعال بین 10 تا 15 سال تصویر درست تری 
را از وضع بازار کار در ایران ارایه می دهد.« به گفته این کارشناس 
اقتصادی این تلقی هم اشــتباه اســت که چون حــالا مرکز آمار 
می خواهد این آمار را حذف کند، دیگر از جمعیت فعال زیر 15  سال 
مطلع نخواهیم بود. »در آمارهای دیگری چون آمار درآمد-هزینه 
خانوار تمام این اطلاعات به دقت وجود دارد و این طور نیســت که 
اگر آمار اشــتغال این جمعیت برداشته شود، دیگر اطلاعی از آنها 
نخواهیم داشــت؛ اما با توجه به این که حضور کودکان در بازار کار 
ایران و جهان مســأله ای جدی است، داشــتن این آمارها در بازار 
کار تصویر لازم را فراهم می کند تا شــاید بتوان برای آن برنامه ای 

ریخت.«
به گفتــه کریمی چنانچه نگاهــی اجمالی به آمار ســال های 
گذشته داشته باشیم، می بینیم که جمعیت کودکان مشغول به 
کار برای مثال در بازه زمانی 90 تا 95 کم شــده است؛ چرا که به 
صورت کلی فرزندآوری در کشــور پایین آمده و بخش بزرگی از 
 کودکانی که در این سن مشغول به کارند هم مربوط به مهاجران

غیرقانونی هستند.

مرکزآمارایران،درگزارشاخیراشتغالوبیکاریخود
حداقلسننیرویکارراافزایشدادهاست

پنج  سال به نفع کودکان
زهراکریمی،استاددانشگاه،درگفتوگوبا»شهروند«:

وجودآماردربارهافرادفعالبین10تا15سالتصویردرستتریازوضعبازارکاردرایرانارایهمیدهد

شهروند|پیش از این در این ستون عموما به تصاویری 
می پرداختیم که یا به نوعی با اخبــار روز در ارتباط بودند 
یا در شــبکه های اجتماعی مورد توجه قرار گرفته بودند. 
در واقع تصاویری که انتخاب می شــد، گزارش تصویری 
از برخی اخباری بود که شاید تنها در عکس نوشت هایی 
کوتاه خلاصه می شدند. اما از امروز تصمیم داریم در این 
ستون به گزارش ها، گفت وگوها، یادداشت ها و قالب های 
مختلف تحلیلی بپردازیم که در رسانه های مختلف، اعم 
از مطبوعات، نشــریات، خبرگزاری ها و سایت ها منتشر 
شده اند. با این مقدمه امیدواریم بتوانیم با جداسازی برخی 
گزارش های تحلیلی قابل تأمل در رسانه های مختلف که 
کمتر دیده می شود، ســهم خود را در توجه مخاطبان به 

این نوع مطالب ایفا کنیم.

انباشت »سیب« و بازار بی مشتری
باشگاه خبرنگاران جوان با انتشار تصاویری تأسف برانگیز، روز 
گذشته به موضوعی پرداخته که مستقیما به بخش کشاورزی 
مربوط اســت. در این گزارش یکی از مشــکلات کشــاورزان 
استان اردبیل مورد توجه قرار گرفته که در این روزها برای آنها 
چالش های بزرگی ایجاد کرده اســت. این معضل به انباشت 
»سیب« مربوط اســت؛ محصولی که روی دست کشاورزان و 
تولیدکنندگان مشگین شهر مانده و باید برای آن راه حلی پیدا 
کرد. در تصویری که می بینید نیز انباشت این محصول در کنار 
جاده کاملا به چشم می خورد. این درحالی است که بنا به گزارش 
مربوطه، استان اردبیل یکی از قطب های مهم کشاورزی کشور 
محسوب می شــود که سالانه شــاهد تولید بیش از 5 میلیون 
تن انواع محصولات کشــاورزی در این استان هستیم. اگرچه 
هدررفت محصولات کشــاورزی پس از برداشت کامل، شاید 
در سایر شهر های اســتان نیز اتفاق افتاده باشــد، اما تصاویر 
منتشره حاکی از این است که هم اکنون کشاورزان شهرستان 
مشگین شــهر اصلی ترین متضرران این قضیه هستند. ضمن 
این که حدود 85 درصد از کل محصولات باغی این شهرستان 
را »سیب« تشکیل می دهد. در این گزارش به مشکلات صادرات 
»سیب« نیز اشاره شده و این که چرا باغداران نمی توانند چنین 
محصول مازادی را صادر کنند. بنا به گفته کارشناســانی که 
در گزارش نظرات شــان آمده، علت اصلی این نکته اســتفاده 
باغداران از سموم و کودهای شیمیایی است که به شکل افراطی 
استفاده می شود و دلیلی شده بر این که محصولات کشاورزی ما 

مشتری های زیادی در خارج از کشور نداشته باشد.
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بهروز نعمتی با اشاره به ابطال مصوبه دولت در خصوص تجمعات از سوی دیوان عدالت اداری گفت:   
»مجلس محل رجوع مردم است. ما مکان هایی را در کنار مجلس مشخص کرده ایم که مردم می آیند و 
حرف های شــان را می زنند. نمی دانم مبنای حقوقی ابطال مصوبه دولت در خصوص تجمعات از سوی 
دیوان عدالت اداری چیست. اگر مردم بخواهند مسائل را مسالمت آمیز مطرح کنند، این پتانسیلی است 

که در اختیار نظام قرار دارد. باید بستر برگزاری تجمعات در کشور فراهم شود.«

عضوهیأترئیسهمجلس:

 باید بستر
برگزاری تجمعات 

فراهم شود

بسیاریازداروهایمورداستفاده
بدوننسخهازجملهدارویضد
سرفه،سرماخوردگی،و...باعث
گیجیناخواستهمیشوندکه

ممکناسترانندگیرابامشکل
روبهروکند.

آبیک یکی از شهرهای استان قزوین است که در سال 
42 تأســیس شد و طبق اذعان مســئولان شهرستانی، 
اســتانی و نمایندگان مجلس،  دروازه ورودی از ســمت 
پایتخت به استان قزوین محســوب می شود. به گزارش 
ایلنا، این شهر به اندازه 56 سال عمر خود، هنوز در  پیچ و 
خم مسیر آبادانی و رشــد قرار دارد و با مشکلات بسیاری  
دست وپنجه نرم می کند .   یکی از دلایل اصلی هم این است 
که این  شــهر طی عمر نیم قرن خود، 35 شهردار به خود 
دیده که 22 نفر شــهردار و 13 نفر سرپرست شهرداری 
بوده اند؛ جالب این که  اســتارت سرپرســت شهرداری از 
دوره دوم شورای شهر آبیک زده شده و آبیک از این دوره 
تاکنون 12سرپرست و هشت شهردار  داشته یعنی تعداد 
سرپرستان از شهردار بیشتر بوده اســت . در دوره پنجم 
شورای شهر آبیک، سعید آگشته در 15 مهر ماه سال 96 
 به عنوان شهردار کار خود را آغاز کرد که البته عمر خدمت 
این شــهردار کوتاه بود و در پنجم آبان ماه سال 97 پس از 
پنج رأی  اعضای شورای شهر، برکنار شد .   پس از برکناری 
آگشته، دوباره شورای شــهر تصمیم به انتخاب شهردار 
جدیدی کرد و در 11 دی ماه 97 فرشــاد محمدحسینی 
به عنوان دومین شــهردار آبیک روی کار آمد که انتظار 
می رفت با حضــور وی تحول خوبــی در  حوزه مدیریت 

شهری رخ دهد .       اما سرنوشت خدمت وی در آبیک به گونه 
دیگری رقم خورد و پس از استیضاح توسط شورای شهر  با 
پنج رأی، در 28 خردادماه امسال با شهر آبیک خداحافظی 
کرد .   با گذشــت حدود 110روز از مدیریت شهر آبیک با 
سرپرستی  ابوالفضل خلیلی، سه شنبه 16 مهر ماه جاری 
با 4 رأی موافق و ســه رأی مخالف اعضای شــورای شهر 
آبیک، مرتضی کشــاورز  کلهر معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی فرماندار شهرستان آبیک به عنوان گزینه منتخب 
شهرداری و سی وپنجمین شــهردار آبیک  به استانداری 
قزوین معرفی شــد. بنا به این گزارش، آبیک هنوز با فقر 
پارک و فضای سبز، تفرجگاه و اماکن تفریحی و فرهنگی 
 مواجه است و مردم برای تأمین نشاط و تقویت روحیه خود 
به بوســتان ها و تفرجگاه های شهرهای همجوار مراجعه 
می کنند .   ناگفته  نماند که مردم شــهر آبیک از آب شرب 
باکیفیت و خوش طعم محروم هستند. طبق گفته داود 
محمدی، نماینده مردم قزوین، آبیک و  البرز تا آخر پاییز 
امسال قرار است آب از سد طالقان به شهر آبیک برسد. از 
سویی درباره راه اندازی بیمارستان شهدای آبیک هم  قول 
مساعد داده شده تا آخر پاییز این مهم تحقق یابد. درواقع 
چشم امید مردم آبیک به آنان است و انتظار دارند هر چه 

زودتر این  دو موضوع مهم به سرانجام برسد . 

شهری با سابقه 35 شهردار! 
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